
 
 

                                                                                     
 

PROTOKÓŁ NR 8-5/2011 
 

z posiedzenia Komisji Kultury i Promocji 
Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się 11 maja 2011 roku. 
 
Komisja rozpoczęła posiedzenie o godzinie 15:35, zakończyła o godzinie 17:20. 
 
Obecność : 
W posiedzeniu uczestniczyło 7 członków Komisji, wg listy obecności, która stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista obecności pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Marek Bumblis otworzył posiedzenie, powitał zebranych  
i stwierdził quorum. Poinformował, Ŝe porządek został wysłany do radnych drogą 
elektroniczną – Porządek Obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
 
Przewodniczący zaproponował następujący porządek posiedzenia: 
 

1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia 
przepisów porządkowych związanych z przewozem osób i bagaŜu taksówkami na 
terenie Miasta Gdańska oraz wprowadzenia dodatkowego oznaczenia, w które winny 
być zaopatrzone taksówki osobowe (druk nr 170) 

 
2.  Opiniowanie Sprawozdania z Wykonania BudŜetu Miasta Gdańska za rok 
2010 w zakresie działania Komisji. 
 
3. Omówienie wyników ankiety w sprawie nadania nazwy ulicy przy PGE Arena 
 
4. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 
 

Poddano porządek obrad pod głosowanie.  
 
USTALENIA KOMISJI:  
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – przyjęła proponowany porządek posiedzenia. 

 
 
 
 

PUNKT 1 
 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia przepisów 
porządkowych związanych z przewozem osób i bagaŜu taksówkami na terenie Miasta 

Gdańska oraz wprowadzenia dodatkowego oznaczenia, w które winny być zaopatrzone 
taksówki osobowe (druk nr 170) 

 



Komisja Kultury i Promocji Rady Miasta Gdańska po wysłuchaniu informacji  
i wyjaśnień, złoŜonych przez Panią Annę Zbierską, dyrektora Biura Prezydenta ds. 
Promocji – bez głosów sprzeciwu 3 głosami za przy jednym wstrzymującym -  
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 
PUNKT 2 

Opiniowanie Sprawozdania z Wykonania BudŜetu Miasta Gdańska za rok 2010 w 
zakresie działania Komisji.  

 
Komisja Kultury i Promocji Rady Miasta Gdańska po wysłuchaniu informacji  
i wyjaśnień, złoŜonych przez panią Jolantę Ostaszewską, dyrektora Wydziału Finansowego, 
Annę Czekanowicz, dyrektora Biura Prezydenta ds. Kultury, Annę Zbierską, dyrektora Biura 
Prezydenta ds. Promocji, Janusza Tarnackiego, Miejskiego Konserwatora Zabytków, Iwonę 
Bierut, dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej, Grzegorza Lehmana z Referatu Rewitalizacji 
oraz Stanisława Piliczewskiego z   Referatu Inwestycji Europejskich – jednogłośnie 6 głosami za 
- pozytywnie zaopiniowała przedstawione sprawozdanie. 
 

PUNKT 3 
Omówienie wyników ankiety w sprawie nadania nazwy ulicy przy PGE Arena 
 
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji. 

Teraz omówimy wyniki ankiety w sprawie nadania nazwy ulicy przy PGE Arena, ale 
najpierw poproszę Pana Piotra Kowalczuka o krótką refleksję dotyczącą samej 
metodologii.  
Piotr Kowalczuk, Referat Komunikacji Społecznej 
 Szanowni  Państwo, jak wiecie na wniosek Państwa Komisji została zorganizowana  
przez Pana dyrektora Koczota na stronie Gdańska ankieta internetowa. Ta ankieta miała 
pomóc wybrać nazwę. Nie miała charakteru konsultacji społecznych, nie była podjęta 
zgodnie z uchwałą Rady Miasta – tylko charakter informacyjny, konsultacyjny. Podjęto 
taką formułę, Ŝe kaŜdy głosujący z jednego adresu IP moŜe oddać 1 głos. Ankieta trwała 
7 dni na stronie miasta, Ŝeby jeszcze w maju udało się tą nazwę przyjąć.  
Na starcie trzeba powiedzieć, Ŝe nie udało się uzyskać efektu którego pewnie Państwo 
oczekiwali, Ŝe te głosowanie było rzetelne. Zmienne IP jest moŜliwe do ciągłego 
podrabiania czy zmiany równieŜ w czasie jednej sesji komputerowej.  Dlatego moŜemy 
przedstawić tylko te wyniki, które padły. Natomiast gdybyśmy chcieli mieć realną 
wiedzę jakie są oczekiwania – potrzebna byłaby ankieta, która dawałaby dane 
teleadresowe. WydłuŜony czas takiego zbierania  i głosowania tego przez ankietę 
pisemną, bądź teŜ inną, gdzie trzeba by było stworzyć bazę, w której rzeczywiście mamy 
jednego głosującego. Natomiast w tej ankiecie wzięło udział 14 889 osób czyli inaczej 
ponad 14 tysięcy kliknięć. W tych pytaniach, które Państwo postawili, propozycjach 
opracowanych z róŜnymi partnerami:  „Naszej Lechii” – 161; „Władców Północy” – 3009; 
„Pokoleń Lechii Gdańsk” – 8079; „Białozielonych”- 942; „Lechii”- 494. Inne były przede 
wszystkim związane z odmianami nazwy bursztynowej, Amber , Bursztynowa czy Aleja 
Bursztynowa 57, Redewki – 106; Sportowa/Stadionowa - 170; śaglowa – 62, a późniejsze 
to tylko wzmiankowane. Solidarności – 11; Bałtycka - 12; Anny Walentynowicz – 5; Euro 
2012 – 15; Europejska – 6, Stocznowca – 2, Tadeusza Furtaka 16, Tęczowa i Fair Play - 4; 
Gedanii – 2, Górskiego - 1, Hanzy - 2, Jana Heweliusza – 2, Jana Pawła II – 7; Lecha 
Kaczyńskiego – 15; Lecha Wałęsy – 15; Kazimierza Deyny - 8; Kibiców – 8; ks. Henryka 
Jankowskiego – 4; Lechistów – 5; Letnicka - 10; Macieja PłaŜyńskiego – 8; Marii i Lecha 
Kaczyńskich – 1; Nad Redewką - 5, Nowa Traugutta – 13, Piłkarska, Przyjaźni, Trzech 
Króli Północy i Uczniowska.  
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji. 
Dziękuję. Ja teŜ przeanalizowałem wyniki. Jeśli Państwo radni mają ochotę to proszę 
zobaczyć wydruk. Podzieliłbym to na takie grupy jak: grupa ogólna ulic, które juŜ 
istnieją. Jest ulica Uczniowska, jest powtórzona Jantarowa, Bałtycka, Bursztynowa, 



Solidarności i Traugutta. Z racji metodologii są nie do przyjęcia. Są teŜ skrajnie 
niecenzuralne, które  sięgają po bogactwo języka polskiego. Są teŜ przekorne. 
Nazywam je tak, poniewaŜ są tam takie ulice jak „Betonowa, Arki, Śmieciowa, 
Ściekowa i Baraków. Są równieŜ wymienione osoby publiczne, czynni politycy i 
sportowcy, którzy Ŝyją obecnie. Tu wyjątek zrobiliśmy dla Jana Pawła II. Są równieŜ 
wymieniane, nie wiem z jakiego powodu - taki napastliwe nazwiska przestępców 
komunistycznych i hitlerowskich. Był Adolf Hitler, był Józef Stalin, Rudolf Hess, którego 
ktoś kliknął około 700 razy. 
Pan Jaromir Falandysz, członek Komisji 
Ale to nie jest Ŝaden problem, wystarczy, Ŝe jedna osoba skrypt napisze i mamy 700 
głosów.  
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji. 
Refleksja jest taka…  

Piotr Kowalczuk, Referat Komunikacji Społecznej 
Jedna z najładniejszych w tej „poetyce” nazw była „Poronionego Pomysłu” 
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji. 
Szanowni Państwo, owoce tej ankiety nie są zbyt optymistyczne. Trochę 
przewartościowują myślenie na temat nazwy ulicy. Chciałbym jeszcze zwrócić uwagę 
na ulicę śaglową, bo ewentualnie jest logiczną kontynuacją istniejącej ulicy śaglowej.  
Z drugiej strony myślałem teŜ, Ŝe jest to Amber Expo, które będzie przy ulicy 
śaglowej. Myślę, Ŝe chyba niedobrze by się stało, gdyby były takie dwa wielkie  obiekty 
były  przy jednej ulicy. Dlatego ta ulica „Stadionowa” powinna mieć swoją nazwę. 
Wydaje mi się, Ŝe ta nazwa powinna być związana z najnowszą historią Gdańska, z 
tradycjami walki z komunizmem, moŜe z Solidarnością, z Lechią, z kibicowaniem 
Lechii, z osobą autorytetem, uznaną przez większość gdańszczan. Osoba powszechnie 
znana, stanowiąca pewien symbol. Ja mam taką propozycję. Za chwilę ją powiem i 
uzasadnię dlaczego.  
Stało się coś, Ŝe trochę zmieniłem swój własny pogląd indywidualny na tę sprawę. I od 
Was oczekuję, Ŝebyście powiedzieli co o tym myślicie, co myślicie o ankiecie.  
Pani Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Panie Przewodniczący, jeśli moŜna. Ja rozumiem, Ŝe w tej chwili nie mamy Ŝadnego 
pomysłu uchwały w tej sprawie i tu duŜo zaleŜy od komisji. Rozumiem. 
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji. 
Jesteśmy w takiej sytuacji, Ŝe powiedzieliśmy sobie kiedyś  Ŝe nie wcześniej niŜ na 
koniec maja nie później niŜ na koniec czerwca będzie nazwa ulicy. Bo wcale nie musi 
być gotowa nazwa ulicy na inaugurację meczu Polska-Francja. To niczemu nie 
przeszkadza.  
Pan Jaromir Falandysz, członek Komisji 
Oczywiście mecz się odbędzie, ale to są pewne konsekwencje promocyjne. Wyjdziemy 
na nieudolną komisję, która przez kilka lat nie potrafi decyzji podjąć, w takiej prostej 
rzeczy jak nazwa ulicy.  
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji. 
Pół roku, to nie jest kilka lat, bo my na ten temat w listopadzie rozmawialiśmy. Ale 
jest  to wszystko moŜliwe w tym momencie.   
Pani Beata Wierzba, członek Komisji 
MoŜe dzisiaj uda nam się to zrobić. 
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji. 
Bardzo proszę o ocenę. Ja mam swoją propozycję, zapiszę ją tutaj, ale nie chcę jej 
narzucać nikomu.  
Pan Piotr Skiba, członek Komisji 
Jeśli ja mam uzaleŜnić swoją decyzję od sondy, to powiem, Ŝe cięŜko to potraktować 
powaŜnie, bo to co tu mówi kolega Jaromir… 
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji. 
Ale Piotr, z akcentem na propozycję ulicy Stadionowej – w jakim to kierunku powinno 
iść Twoim zdaniem. 



Pan Piotr Skiba, członek Komisji 
Ja byłem zwolennikiem nazwy Biało-zielonych. UwaŜam, Ŝe te wszystkie rzeczy, które 
są związane z tradycją, z powiązaniem z klubem, który ma zapełniać ten stadion 
regularnie. UwaŜam, Ŝe to nie jest nazwa udziwniona. Bo to co jest wadą nazwy 
„Pokoleń Lechii Gdańsk” jest przesadne udziwnienie tej nazwy. CięŜko jest teŜ 
potraktować tą ankietę tak do końca powaŜnie.  
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
Ja przypomnę czego oczekiwaliśmy. śe właśnie w tej rubryce „inna nazwa” pojawi się 
coś takiego co wstrząśnie nami. 
Pani Agnieszka Owczarczak, członek Komisji 
I, Ŝe będą lepsze propozycje.  
Pani Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Ja muszę powiedzieć, Ŝe po tej ankiecie chyba spodziewaliśmy się czegoś innego. Ja 
nie konsultowałam się z Piotrem. Nazwa Biało-zielonych jest jasno identyfikująca z 
klubem i nie niesie ze sobą takich negatywnych konotacji.  
Pani Beata Wierzba, członek Komisji 
 Chciałam powiedzieć tylko tyle, a właściwie przypomnieć, Ŝe to co było później 
postanowione właśnie z Lechią to było Biało-zielonych. 
Pan Jaromir Falandysz, członek Komisji 
ja nie wiem z kim radna i Beata Wierzba rozmawiała, ale na stronie internetowej Lwów 
Północy  jest ciągle napisane, Ŝe popierają ulicę Pokoleń Lechii Gdańsk i to jest chyba 
ich oficjalne stanowisko. Ja nie widzę Ŝadnego powodu, Ŝeby to zmieniać. JeŜeli 
chcemy nazwy związanej z Lechią Gdańsk, tym bardziej, Ŝe ona spełnia wszystkie te 
kryteria o których mówił pan przewodniczący. WiąŜe się z oporem 
antykomunistycznym, solidarnością bo wszyscy znamy historię naszego klubu. 
Pani Beata Dunajewska-Daszczyńska, członek Komisji 
Ja bym jednak sugerowała Ŝebyśmy podjęli decyzję dzisiaj, bo bardzo popieram tutaj 
zdanie Jaromira, Ŝe to juŜ wypada. Natomiast jeśli chodzi o samą nazwę to ja jeszcze 
się zastanawiam Pokoleń Lechii Gdańsk albo Biało-zielonych. Ale bardziej Pokoleń 
Lechii Gdańsk,  mimo Ŝe jest to nazwa trudna, Ŝe będzie skracana, ale jednak taka teŜ 
jest wola kibiców i nawet ta ankieta o tym mówi.  
Pan Jaromir Falandysz, członek Komisji 
Dokładnie. Te 8000 głosów to nie da się ze skryptu zrobić. To musiało być sporo osób, 
które głosowało.  
Pani Beata Wierzba, członek Komisji 

A moŜe jeszcze zapytajmy tutaj Państwa jako mieszkańców, co oni o tym myślą. 
Jeden z gości obecnych na obradach Komisji. 
Jako mieszkaniec Gdańska,  który płaci podatki powiem, Ŝe ulica to nie jest własność 
klubu. Ja bym chciał, Ŝeby ta nazywana była jak pomnik na pokolenia. 
Pan Piotr Kowalczuk, Referat Komunikacji Społecznej 
Proszę Państwa ja tylko dodam, Ŝe ta nazwa Pokoleń Lechii Gdańsk pojawiała się na 
kaŜdym etapie. Ja jestem zawiedziony, Ŝe te nowe propozycje nie były takie, na które 
liczyliśmy. RównieŜ liczyłem,  Ŝe pojawią się takie, które powalą na kolana i pokaŜą, Ŝe 
moŜna wymyślić coś innego. Natomiast widać teŜ jak w jaki sposób atakowały inne 
kluby jakie są w Gdańsku i Stoczniowiec i Gedania teŜ pisały swoje odmiany nazw  
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
Dostało się i Wiśle i Śląskowi oczywiście teŜ. 
Pan Piotr Skiba, członek Komisji 
Marku, to teraz chyba musisz zdradzić juŜ nazwę. 
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
No muszę, nie ma wyjścia. Dodam, ze  długo się wahałem, dlatego Ŝe pewna publiczna 
metodologia poprzednich kadencji zostałaby zabuŜona. Ale przeczytałem ostatnio 
wywiad z kustoszem przyszłego muzeum Lechii. On opowiadał jak Mirosław Rybicki 
przyszedł do niego i przekazał do muzeum karnet na Lechię. Na tym karnecie było 
nazwisko Arkadiusz Rybicki…  Aram Rbicki to studenckie komitety solidarności, to Ruch 



Młodej Polski, to  później postulaty sierpniowe, minister prezydenta Wałęsy, 
wiceminister w rządzie, radny gdański, nasz kolega przyjaciel. Na pewno biało-zielony, 
na pewno siedzący między Władcami Północy,  wśród pokoleń Lechii. 
Komputer mi wyrzucił nazwisko, ale wydaje mi się, Ŝe człowiek o jego poglądach o jego 
spojrzeniu w przyszłość, to człowiek, który stanowi symbol przemian tego do czego 
doszliśmy i to jest moja propozycja. 
Mnie się wydaje, Ŝe tak to powinno być, Ŝeby pogodzić wszystkich, oddać mu cześć i 
Ŝeby to była postać i pomnikowa, i będąca symbolem przemian. Tak jak Janek 
Wiśniewski nie będę zresztą wymieniał nazwisk, ale jest to postać symboliczna.  
Wydaje mi się, Ŝe gdzieś w okolicach PGE Arena będzie miejsce na rondo czy aleję na 
przykład marszałka PłaŜyńskiego, takich ludzi, którzy stworzyli nową Polskę. Bardzo 
proszę moŜe w tej chwili o dyskusję… 
... 
Ja wiem, Ŝe moŜe jest teraz taka sytuacja trochę bez komfortu.  
Pani Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
No jest. 
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
Ale jak ja przeczytałem ten rozmowę, jak Mirek przyniósł ten karnet... 
Pani Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Mili Państwo, ja wiem, Ŝe wielu z Was tu siedzących osobiście znało, czy 
współpracowało z Aramem, ale pamiętajcie o jednej rzeczy, Ŝe zaraz po katastrofie 
smoleńskiej odezwały się róŜne środowiska, aby Aleję Zwycięstwa zamienić na Anny 
Walentynowicz. I wtedy odpowiedź władz miasta była, Ŝe o tych osobach będziemy 
pamiętać przy okazji Młodego Miasta. Ja się obawiam tylko jednej rzeczy, mimo, Ŝe 
Arama od dziecka znałam, ale jeśli dzisiaj taką decyzję podejmiemy to my na nowo 
otworzymy dyskusję na tym polu. Maciej (PłaŜyński) teŜ był Lechistą, a Annie 
Walentynowicz odmówiono, jak słusznie przypomina Jaromir.  
Pan Jaromir Falandysz, członek Komisji 
Ja myślę, ze dobra jest ta zasada, Ŝe zanim się nazwie ulicę powinno minąć 5 lat od 
śmierci tej osoby.  
Pani Beata Dunajewska-Daszczyńska, członek Komisji 
Tak jak Ola wspomniała wszyscy byliśmy w jakiś sposób mocno związani z Arkadiuszem, 
ja teŜ z nim pracowałam, ale nie wprowadzajmy tego w ten sposób. Oczywiście 
wszyscy odczuwamy teraz na sercu jakiś problem. MoŜemy się oczywiście teraz rozejść 
do domu i tam to przemyśleć. Zawsze lubiłam Arama, zawsze z nim pracowałam, ale  w 
tej kwestii bym głosowała przeciw, bo to byłoby totalne odwrócenie bieguna dyskusji.  
I rzeczywiście zaraz odezwą sie głosy dlaczego nie Anna Walentynowicz dlaczego nie 
Maciej PłaŜyński.  
Pan Piotr Skiba, członek Komisji 
Jest cos oczywiście wzruszającego w tym co Marek opowiada o tym karnecie. 
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
Ja tylko zestawiłem to, w zgodzie ze swoim sumieniem. 
Pan Piotr Skiba, członek Komisji 
Emocje podpowiadają, Ŝe cięŜko byłoby być przeciw, bo jest to piękna historia i 
naprawdę bardzo wzruszająca. Z drugiej strony to byłby przykład niekonsekwencji i 
wiele osób mogłoby to źle odebrać. Niezgodnie właśnie z Twoją intencją.  
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
Moja intencja jest czysta. 
Pan Piotr Skiba, członek Komisji 
Twoja intencja jest jak najbardziej czysta, tu chyba nikt nie ma wątpliwości, ale 
chodzi teŜ o szerszy odbiór. Jeśli dziś mielibyśmy o tym głosować to musiałbym 
wstrzymać się od głosu.  
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
Wszyscy zabrali głos? Wydaje mi się, Ŝe pozostaje przegłosować tę moją propozycję. 
Nie będziemy przecieŜ głosowali przeciwko komuś, ale metodologicznie. Taki był 



główny wątek tej dyskusji. Proponuję, Ŝeby to było pytanie czy rozszerzamy 
dotychczasową listę… 
Pan Jaromir Falandysz, członek Komisji 
Ja w kwestii formalnej, czyli wtedy gdy nazwa ulicy będzie miała największe poparcie i 
wtedy... 
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
Tego się nie da w taki sposób zrobić. To przed nami jest wielka odpowiedzialność. My 
musimy wybrać nazwę ulicy. Była propozycja, Ŝeby zrobić to dzisiaj.  
Pani Beata Wierzba, członek Komisji 
To znaczy były dotychczas dwie propozycje Pokoleń Lechii Gdańsk, Biało-zielonych i 
Twoja jest trzecią. MoŜe w takim razie jeśli mamy to przegłosować to skoncentrujmy 
się na tych trzech.  
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
Inaczej. Nie chciałbym wybierać między osobą, a innym rodzajem nazywania ulic.  
Padły tu pewne argumenty- racjonalne – przyznam. No wiec rozwaŜamy to.  Chyba, Ŝe 
jednak z tych powodów, o których powiedzieliście nie będziemy tej propozycji 
rozwaŜali? 
Pani Beata Dunajewska-Daszczyńska, członek Komisji 
Muszę powiedzieć, Ŝe to nas trochę osobiście rani  i jest nam cięŜko. 
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
W pełni rozumiem sytuację dyskomfortu. 
Pan Piotr Skiba, członek Komisji 
No cięŜko bardzo, zabiłeś nam ćwieka.  
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
Stwierdziłem, Ŝe muszę to zrobić. Wydaje mi się, Ŝe Aram nie ma do nas pretensji. 
Argumenty, które tu podaliście są – waŜkie. Wydaje mi się, Ŝe juŜ sam fakt wskazania 
na tę osobę jako symbol, to juŜ jest oddanie czci Aramowi.  
Pani Agnieszka Owczarczak, członek Komisji 
Ja uwaŜam, Ŝe powinniśmy pozostać przy tych nazwach, które proponowaliśmy do 
konsultacji społecznych. Aczkolwiek propozycja Pana przewodniczącego jest  teŜ 
bardzo waŜna.  
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
Słuchajcie, ja jestem gotów się przychylić do większości. Jeśli Wy uwaŜacie wszyscy, Ŝe 
byłoby to złamanie pewnego przyrzeczenia, to ja się dostosuję do tego i dołączę do 
większości. I bez głosowania. Bo głosowanie byłoby tutaj nie na miejscu. Tak mi się 
wydaje. Czyli konsensus jest taki, Ŝe pewne względy formalne i społeczne obietnice 
sprawiły, Ŝe my nie moŜemy rozwaŜyć tej propozycji.  
Czy wszyscy są tego samego zdania? 
Członkowie Komisji razem:  
Tak, tak, tak. 
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
Potraktujmy to więc jako hołd dla Arama. 
Pan Piotr Skiba, członek Komisji 
Ta dyskusja jest to piękna opowieść o człowieku. 
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
Czyli względy formalne powodują, Ŝe przejdziemy do pierwotnej koncepcji.  
Pani Beata Wierzba, członek Komisji 
To zostały właściwie dwie propozycje pokoleń Lechii Gdański i Biało-zielonych. 
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
Tak, bo symboliczna propozycja Naszej Lechii cieszy się dość mikrym 
zainteresowaniem. Forma internetowa, dyskusje i sondy udowodniły, Ŝe ta propozycja 
nie ma właściwie Ŝadnej akceptacji. Dlatego proponuję, Ŝebyśmy metodą eliminacji tę 
nazwę wycieli.  
Przypomnę, Ŝe byliśmy juŜ bardzo blisko konsensusu przy Biało-zielonych. Ten 
konsensus to właśnie radny Piotr Skiba odkrył, Ŝe byliśmy juŜ przy Białozielonych… 



Pan Piotr Skiba, członek Komisji 
I to miała być zgoda Rady Osiedla. 
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
Zaproszony przedstawiciel Rady Osiedla, Pani która była na Komisji powiedziała, Ŝe 
mieszkańcy Letnicy chcą Biało-zielonych. Choć dla porządku przypomnę, Ŝe i ulica 
śaglowa teŜ cieszyła się sporym poparciem. 
Pani Beata Wierzba, członek Komisji 
Ja choć na początku byłam sceptyczna, to chciałabym zwrócić uwagę, Ŝe to 54 % 
wszystkich głosów zostało oddane na Pokoleń Lechii Gdańsk.  
Pani Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Ale to co powiedział Jaromir o tych skryptach, pewnie tak mogło być.  
Pan Piotr Skiba, członek Komisji 
Ja uwaŜam, Ŝe zdecydowanie lepszą nazwą jest Biało-zielonych 
Pani Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Zgadzam się. 
Pan Piotr Skiba, członek Komisji 
Problem polega na tym, Ŝe wyniki ankiety są publiczne i jakkolwiek byśmy tego nie 
tłumaczyli, Ŝe to były skrypty i maszyny, a nie ludzie, to widać tu pewną determinację 
po tych wynikach, Ŝeby jednak to nazwa Pokoleń Lechii Gdańsk wygrała. I trudno jest 
przejść obojętnie obok tej determinacji. 
Pani Agnieszka Owczarczak, członek Komisji 
Ja będę głosować na Pokoleń Lechii Gdańsk. ChociaŜ nie mam stosunku emocjonalnego 
do Ŝadnej z tych dwu nazw.  
Pani Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Ja z wieloma osobami, które nawet serca mają białozielone i oni teŜ do tej nazwy 
Pokoleń Lechii Gdańsk są przywiązani, a jest w tym i duch sportowy i teŜ duch 
solidarności, bardzo piękne sprawy. 
Pani Beata Dunajewska-Daszczyńska, członek Komisji 
Kibice chcą, to dlaczego nie mielibyśmy się do tego nie przychylić. Nie trzeba było 
robić tej ankiety… 
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
No, ale przecieŜ mówiliśmy, Ŝe nie jest ona dla nas wiąŜąca. Przy udziale mediów, 
kibiców Lechii, mieszkańców dzielnicy wyłoniliśmy pewne propozycje, z których 
wykreśliłem Naszej Lechii, Lechii, Władców Północy. Jest dotąd zgodna wola – pełen 
konsensus? 
Głosy radnych 
Tak, tak, tak. 
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
Ja jestem za ulicą Biało-zielonych. UwaŜam Lechię za Władców Północy niezaleŜnie, od 
tego czy grali w 6 lidze czy będą grali teraz w europejskich pucharach. Jestem teŜ 
pewnym drobiaŜdŜkiem w Pokoleniach Lechii, bo chyba coś tam zrobiłem, ale jest to 
niefortunna językowo nazwa i tylko tyle. I tylko ten element sprawia, Ŝe jestem za 
Biało-zielonymi. 
Pan Piotr Skiba, członek Komisji 
No właśnie ja teŜ tak czuję. Ale Beata teraz wszystko od Ciebie zaleŜy.  
Bogumił Koczot, dyrektor Wydziału Geodezji 
Ja chciałbym tylko podkreślić wagę tej chwili, bo to jest decyzja na dziesiątki lat.  
Pani Beata Wierzba, członek Komisji  
Ale skoro kibice jednak chcą Pokoleń… 
Pan Piotr Skiba, członek Komisji 
A co jeśli ja jestem radnym i mam przekonanie, Ŝe Biało-zielonych jest lepsza? 
Z jednej strony nie chciałbym takiego wraŜenia, Ŝe my jesteśmy ponad wszystkimi i my 
wiemy lepiej. Nie chciałbym. Ale z drugiej strony nie mogę zwalczyć w sobie 
przekonania, Ŝe Biało-zielonych brzmi zgrabnie.  



Pani Beata Dunajewska-Daszczyńska, członek Komisji 
Ja jako nie kibic, nie chcę tu za duŜo zabierać głosu, ale pójdę za większością.  
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
Ja chciałbym zauwaŜyć, Ŝe jednak w obu propozycjach są pewne niefortunności 
językowe. Bo Biało-zielonych czy pisane z myślnikiem czy bez myślnika. A w drugim 
przypadku sądzę, Ŝe w nazwie ulicy nie powinno być nazwy miasta. Bardziej Pokoleń 
Lechii niŜ Pokoleń Lechii Gdańsk.  
Pani Beata Wierzba, członek Komisji 
To prawda, to bardzo głupio brzmi, a i tak wszyscy wiedzą. Pokoleń Lechii i tyle. 
Pani Beata Dunajewska-Daszczyńska, członek Komisji 
Przepraszam, ale ja niedługą będę musiała wyjść, więc jeśli mamy to zrobić dzisiaj to 
głosujmy juŜ.  
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
Ja składam formalny wniosek, bo w tej chwili jesteśmy w trakcie rozwaŜania dwóch 
propozycji – na śaglowa nikt się nie decyduje, więc rozumiem, Ŝe równieŜ wykreślamy? 
Czy jest konsensus? 
Tak, jest, tak, tak. 
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
Więc wydaje mi się Ŝe pozostały nam dwie nazwy. Z tym, Ŝe zamiast Pokoleń Lechii 
Gdańsk proponuję Pokoleń Lechii, Ŝeby jednak Gdańsk z tego wykreślić. Czy moŜemy to 
głosować? To proszę. Kto jest za pozostawieniem nazwy Pokoleń Lechii? 
 
 Przystąpiono do głosowania.   
USTALENIA KOMISJI:  
 
Komisja – 4 - głosami „przeciw”,  1 głosem „za” – przy dwóch głosach wstrzymujących 
negatywnie  zaopiniowała pozostawienie propozycji ulicy Pokoleń Lechii.   
 
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
Dobrze, ale dalej juŜ chciałbym, Ŝebyśmy nazwę wyłonili przez konsensus. Ja jestem w 
stanie przychylić się do większości.  
Pan Piotr Skiba - Członek Komisji 
Ja teŜ się przychylam do konsensusu, ale chciałbym, Ŝeby w protokole znalazło się 
stwierdzenie, Ŝe uwaŜam, Ŝe Biało-zielonych jest zdecydowanie lepszą nazwą.  
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Członek Komisji 
Jeśli o mnie chodzi, to równieŜ jak Radny Skiba chciałabym, Ŝeby w protokole było, Ŝe 
uwaŜam, Ŝe Biało-zielonych jest lepsza. 
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
Dobrze to za chwilę przystąpimy do głosowania.  
- Ile osób jest za pozostawieniem do dalszego procedowania nazwy Białozielonych?  
Za było 3 członków Komisji 
- Ile osób jest za pozostawieniem do dalszego procedowania nazwy Pokoleń Lechii 
Gdańsk?  
Za było 4 członków Komisji.  
Pan Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji     
To oznacza, Ŝe  mamy ulicę Pokoleń Lechii Gdańsk. Czyli musimy teraz przegłosować 
wniosek do Prezydenta o  nadanie ulicy przy PGE Arena nazwy: Pokoleń Lechii Gdańsk. 
 
Przystąpiono do głosowania.   
 
 
USTALENIA KOMISJI:  
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała wniosek o nadanie 
ulicy przy PGE Arena nazwy: Pokoleń Lechii Gdańsk. 
 



 
PUNKT 4 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodniczący podziękował wszystkim obecnym za uczestnictwo. 
Na tym posiedzenie zakończono.  
 
Posiedzenie zakończyło się  o godz. 17:30. 
 

 
Przewodniczący  

Komisji Kultury i Promocji RMG 
 

Marek Bumblis 
 
 

Protokołował: 
 
Mariusz Feliński 
Biuro Rady Miasta Gdańska 


